
G. ban dr. Marko Natlačen je obiskal v mi

nulem tednu Pre.kmurje. Povsod je bil pri

srčno sprejet in je poslušal prošnje in težnje 
Prekmurcev. 

Premeščena sta g. Janez Bejek, kaplan v 
Crensovcih, k Sv. Šebeščanu; v Črensovce pa 
pride za kaplana iz Lendave g. Koren. 

Sezonsko delavstvo in Delavski dom. Po

ročali smo že na tem mestu o predpripravah 
za zgradbo delavskega zavetišča v Soboti, to 
je: Delavskega doma. Upali srno in skoro 
prepričani smo bili, da bo že letos ped stre

ho ta prepotrebna stavba. Toda žal, do tega 
ni prišlo. In vendar je tako nujno, da prida 
končno do uresničenja tega zavetišča, ker to 
zahtevajo ne samo narodnogospodarski in

teresi, temveč tudi socialni. Bili so časi, ko 
ee je dalo nekaj zaslužiti in tudi nekaj pri

štediti. Dandanes to ni več mogoče radi go

spodarske krize sirom Evrope. Pri tem trpi 
pač najbolj delavski žive! j in med njimi tu

di naši sezonski delavci. Število teh delavcev 
presega pri nas že število 10.000. Ta številka 
je zgovorna dovolj. Preko njih ne moremo, 
ker bi sicer grešili nad najini ljudstvom. 
Delavski dom je potreben kot punčica očesu. 
Delavci, ki hodijo na borzo dela v Soboti, 
nimajo nobenega potrebnega zaklonišča niti 
zavetišča proti eventuelnim vremenskim ne

prilikam. Prostori soboške ekspoziture borze 
dela so tako majhni, da se v njih stisne le 
uredništvo in par ljudi. Vs: drugi delavci pa 
iiKMa.io čakati zunaj, dokler ne pridejo na 
vrsto. Kolikoikrat gre človek mimo borze de

la, spomladi ali poleti, vidi tam množico 
mož in fantov, deklet in žena. In čakajo, ča

kajo, pa naj je dež ali žgoče soluce. Siroma

ki so pač in potrpežljivo prenašajo vse. Vse

kakor pa to ni pravilno. 10 odstotkov vsega 
našega prebivalstva je navezano na sezonski 
zaslužek. In ta količnik se od leta do leta ne 
zmanjšuje, celo veča se. Zaslužka pa je ved

no manj od leta do leta. In pri vsem tem ob

stoja še dejstvo, da mora vsak delavec, ki 
gre v .inozemstvo, plačati visoko evoto v iz

seljeniški fond. In baš ta izseljeniški fond b« 
moral največ prispevati k zgradbi delavske

ga doma! V stotisoče gredo številke vplača

§EO¥ensha Nratina. 



nih zneskov. In kje so sedaj koristi od vpla

čanega denarja? Soboška občina je ukrenila 
vse potrebno da se ta zadeva čim preje kon

ča. Za vsa posojila je celo prevzela garanci

jo, kar je res lepa gesta, če pomislimo, da 
segajo te številke preko 1 milijona dinarjev. 
700.000 Din je obljubila borza dela takoj kot 
brezobrestno posojilo, kakor hitro bi ostalih 
400.000 Din dal na razpolago Izseljeniški ko

misarijat. Posojilo teh 400.000 Din je Izselje

niški kom.isarijat obljubil, celo odobreno je 
že in podpisano od glavne kontrole; toda še 
ni uradne rešitve in tako je sedaj zastoj gle

de dograditve Delavskega doma v Soboti. Je 
res nujno, da posežejo merodajni faktorji tu 
vmes in z energičnim korakom rešijo to koč

ljivo vprašanje. 

Sobota. Zapustil je naš kraj s svojo dru

žino in odšel na novo službeno mesto v Celje 
upravitelj naše bolnice g. Jože Šušteršič. Pet 
let je bival med nami in upravljal našo bol

nico z vso ljubeznijo. S svojim neumornim 
delom je dvignil ugled naše bolnice zelo vi

soko. Imel je veliko prijateljev in znancev, 
ki so ga visoko cenili radi njegove iskreno

sti. Ob slovesu mu kličemo, naj nas ne po

zabi, tudi naše Slovenske krajine ne! Na no

vem službenem mestu mu želimo obilo bož

jega blagoslova! — Premeščen je bil v Nik

šič 7. naše gimnazije proLg. Rudolf Mušič. 
Med nami je bival celih pet let. — Kakor ee 
čuje, se bodo nekatere ulice v našem mestu 
preimenovale. Prav je, da občinska uprava 
tividova to potrebo. Čuje se tudi, da se bo 
kolodvorski trg povečal in olepšal. Občina 
namerava kupiti svet od g. Banko Viktorja. 
To je res potrebno za kolodvorski promet, 
k*r je bil dosedanji kolodvorski trg vse pre

majhen za tako velik promet s sobeškega 
kolodvora. Potreben materijal za nasip in 
dvig sveta na Bankovem posestvu bo dovo

zila železniška direkcija. — Veliko prahu je 
dvignila po Soboti novica, da so otroci našli 
v Ledavi mrtvorojenega otročička. Otroci so 
namreč pasli ob mostu čez Ledavo. Nenado

ma je pes, ki je bil z njimi, izvlekel iz Le

dave otroško truplo. Med kričanjem otrok se 
je slučajno peljal mimo orožnik proti mestu. 
Otroci so mu povedali, kaj so našli. Pri raz

telesenju trupla se je dognalo, da je bil otrok 

mrtvorojen in že dalje časa v Ledavi. Orož

ništvo pridno zasleduje mater. — Naša gim

nazija je zopet predmet mnogih goivoric. Od

delili so namreč samoupravni peti razred od 
nižjih državnih razredov. Občina in banska 
uprava sta intervenirali, toda ministrstvo ni 
hotelo odstopiti od svojega koraka. Imeno

valo je celo tri suplente. od katerih f'5 > re 
imenovan za vršilca dolžnosti direktorja, to 
je g. Potoka.rja. Vsekakor so se pa s uu iz

datki soboške občine znatno povečali, upamo 
pa, da se bodo sedaj povečale dotacije ban

ske uprave za peti gimnazijski razred v So

boti! 

Turnišča. Prišel je na obisk v svoj domači 
kraj in obenem na oddih vlč. g. Franc Zver, 
doma iz Brezovice v turniški župniji. Gosp. 
Zver je duhovnik šibeniške škofije, kjer je že 
dalje časa. Poln navdušenosti in veselja hodi 
med našimi ljudmi in je s tem postal zelo 
priljubljen. Poln zadovoljstva uživa mir na 
vasi in mu želimo, da bi odnesel mnogo sve

žih moči v sončno Dalmacija — V nedeljo 
dne 17. novembra je imel naš delavni gospod 
kaplan Alojzij Šoštarič predavanje s skiop

tičnimi slikami v stari turniški cerkvi. Obisk 
je bil zelo dober, zlasti mladina se je odzvala 
v velikem številu. Veseli nas, da se je začelo 
mladino uvajati v lepe reči, ker se je sigurno 
bolje počutila tu, kakor v kaki gostilni. — 
V nedeljo dne 17. novembra sta se poročila 
pred Marijinim oltarjem v Turnišču Zver 
Štefan in Ščap Ana, oba iz Turnišča. Mlade

mu paru želimo v zakonskem življenju obilo 
sreče in božjega blagoslova! — Umrl je pri 
nas po daljšem bolehanju J. Bakan, po dom. 
Tornarjev. Imenovani ni bil nikoli poročen 
in je bival pri svojem bratu Francu na isti 
domačiji. Bil je zelo pobožen. Tiho in mirno 
je delal na posestvu svojega brata, kjer je 
sedaj tudi dokončal tek življenja. Na njegovi 
poslednji poti ga je spremilo veliko ljudstva. 
Poleg domačega duhovništva je prišel na po

greb svojega strica, tudi g. Štefan Bakan, dol

njelendavski • župnik, v spremstvu svojega 
kaplana g. Ivana Korena. Krasno slovo je go

oril g. Dominko. — Ljubi Bog je naše vino

radnike letos res blagoslovil z obilno vinsko 
otino. Toda naši ljudje vse preveč radi seže

(i po kozarcih. Zato je tudi razumljivo, za

kaj so tako pogosti pretepi pri nas. Zadnje 
čase se prirejajo po naiih gostilnah razna 
prireditve pod imenom »Kolinska večerja«. 
Dobro in pošteno je, da ©9 ljudje nekoliko po

zabavajo, toda tako pijančevanje, kot se vrši 
zadnje čase, presega vse meje. Skoro vsako 
nedeljo je v kaki gostilni »Kolinska večerja«. 
Nimamo nič proti pošteni zabavi, vendar pa 
vsled stalnih tepežev take prireditve molijo 
vse mirne in poštene ljudi. Oblast naj tej za

devi pokloni svojo pozornost. 
Bogojina. Naš zadnji sejem, ki se je vršil 

dne 16. novembra, n: pokazal one živahnosti 
v kupčijah, kakor je to vedno bilo. Slabe 
kupčije so bile zlasti pri živini, ker ni bilo 
skoro sploh nobenega povpraševanja. čev

ljarji, ki jih je bilo še dokaj veliko, niso pri

šli na svoj račun. Kdino platniearji so bele 
žili dobre kupčije. 


